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Middelfart
Fyn Middelfart - Ejby - Nørre Aaby 

�Ejby: Fredag eftermiddag var 
en motorcykelejer på Ejbyvej 
rigtig uheldig.

Mellem klokken 12 og 15 
sparkede en tyv først døren 
op til hans villa, kiggede i 
alle værelser, gennemrodede 
hele huset og fandt til sidst 
nøgler, handsker og hjelm til 
en motorcykel. Og udenfor 
fandt tyven så en turkis Suzu-
ki-motorcykel med registre-
ringsnummer HE 14276, som 
han valgte at køre væk på. 
Eventuelle vidner kan kon-
takte politiet på tlf. 114.

Tyv�stjal�hurtig�
to-hjuler

�Middelfart: Sent lørdag aften 
var det ikke høj musik og gla-
de mennesker, som holdt en 
overbo i en lejlighed på Søn-
dergade vågen.

Det var derimod tyve, som 
omkring klokken 23 danse-
de rundt med et 47 tommer 
fladskærmsfjernsyn, en Play-
station 3, en bærbar compu-
ter, dvd-film, spil og en guld-
halskæde. Tyvene brækkede 
døren til lejligheden op med 
et koben, og det opdagede 
overboen, som kontaktede 
politiet.

Vaks�overbo�
opdagede�tyve

Ejby:�Den længe ventede fær-
diggørelse af Ejby Bymidte er 
nu meget tæt på målet.

Den sidste brolægning la-
ves i disse dage, og pladsen 
bliver åbnet for bilister senest 
torsdag.

Til gengæld er den bebu-
dede indvielse med musik og 
fest i byen udskudt.

Gadelamperne er nem-
lig ikke kommet, og derfor 
kan arrangementet, som var 
planlagt til fredag, ikke gen-
nemføres.

- Vi kan ikke stå og servere 
glögg og holde taler i mørke. 

Så vi må vente, til lamperne 
er sat op, siger Jørgen Han-
sen fra Ejby Handel.

Bymidten får med færdig-
gørelsen øget antallet af p-
pladser ved hjælp af en lang-
tidsparkering ved siden af 
bane-bygningen og ved hjælp 
af nye p-pladser i slusen mel-
lem Kims Corner og Køb-
mandsgården. Samtidig bibe-
holdes de fleste af pladserne 
over for Rema 1000.

- Jeg tror, vi bliver én af de 
byer, hvor det er lettest at 
parkere overhovedet, siger 
Jørgen Hansen.

Bymidte�klar�til�brug�for�bilister

■■ De sidste brolægningssten lægges på plads i disse dage. 
Foto:■Jan■Bonde

Kort nyt

Nørre�Aaby:�Skak handler vel 
også en smule om matema-
tik, men selv om der var op-
timisme før årets fynske me-
sterskaber i skoleskak, havde 
Nørre Aaby Skole trods alt 
ikke regnet med et kunne 
snuppe fem ud af syv mulige 
titler.

Men det gjorde de.
De 132 deltagere, der mød-

te frem på Nørre Aaby Skole, 
fordelte sig på syv forskellige 
aldersklasser. Hjemmeholdet 
havde 42 spillere med.

Gymnasiegruppen op til 21 

år blev vundet af Niels Bom-
mersholdt fra Nørre Aaby. 
Gruppen for 9.-10.-klasser 
havde finale mellem to lokale 
spillere, og her vandt Gustav 
Petersen lidt overraskende 
over Andreas Jacobsen, som 
ellers har været vinder flere 
år i træk, og som vandt sølv 
ved DM sidste år. 7.-8.-klas-
sernes mesterskab blev vun-
det af Simon Thimsen. Pa-
trick Sørensen vandt også sin 
gruppe, ogden sidste vinder 
var Nicolai Fuglsang i begyn-
dergruppen.

Fem�ud�af�syv�mestre�i�skoleskak

Middelfart: Østens mystik, 
heftige udbrud og kantede 
slag er en del af programmet, 
når karatekæmpere på lørdag 
rykker ind i Lillebæltshal-
lerne.

Stævnet - et såkaldt Ashi-
harastævne - har lokket del-
tagere til fra hele landet, og 
Jørgen Juul fra Middelfart 

Karate Klub forventer, at  
75-100 kæmpere står klar på 
madrassen i løbet af dagen.

Det er Middelfart Karate-
klub, der arrangerer stævnet 
i samarbejde med Viborg Ka-
rateskole.

Stævnet er et kontakt- 
stævne med slag og spark og 
kast.

- Aldersmæssigt er børne-
ne fra otte år til 17 år og for 
mange er stævnet deres første 
rigtige kampstævne, fortæller 
Jørgen Juul.

- Jeg ved, at flere junior-
landsholdskæmpere stiller 
op, siger han.

Alle deltagere har hjelm på, 
og nogle bærer også vest.

- Jeg kan love gode tekniske 
kampe med masser af inten-
sitet, så der vil med garanti 
være noget at se på, siger Jør-
gen Juul.

Stævnet er fra klokken 
11.30 -17.

Af Jan Bonde
jab@fyens.dk

Stort�karatestævne�i�Lillebæltshallen

Føns: - Vi sparer 1300 kroner 
om måneden i varme, efter vi 
har fået isoleret.

Den 60-årige efterlønner 
Per Hauptmann fortæller 
gladeligt om sin store bespa-
relse til Folketingets Boligud-
valg, der er taget på studietur  
til landsbyen Føns. 

Cirka 20 politikere og em-
bedsmænd er budt indenfor i 
hjemmet på Føns Strandvej 7. 
Her står de i Per Hauptmanns 
lune køkken og lytter til hans 
hidtidige erfaringer med at 
renovere energirigtigt.

Egentlig havde Per Haupt-
mann slet ikke en større re-
novering i tankerne, før han 
sidste år hørte om et pilotpro-
jekt, hvor borgere kunne få et 
energitjek af hele deres boli-
gen og et samlet håndværker- 
og finansieringstilbud bagef-
ter.

Flere�parter�skal�samarbejde
Per Hauptmann meldte sig 
sammen med 12 andre hus-
stande i Føns til pilotprojek-
tet - en forløber for hoved-
projektet ESCO-light. 

Fra kommunens side hand-
ler ESCO-light om at gøre 
det så enkelt, overskueligt og 
billigt som muligt at renovere 
energibesparende. Det skal 
gøres ved at samle en række 
forskellige lokale parter som 
eksempelvis finansierings-
institutioner, energiselska-
ber, tømrere og installatører 
i et samarbejde om at give 
borgerne et samlet tilbud på 

energirigtig renovering.
For som Per Hauptmann 

er der mange borgere, som 
ikke kan overskue, hvordan 
de skal renovere energirig-
tigt, hvad det koster, og hvor 
meget de egentlig kan spare. 
Men det vil Middelfart Kom-
mune hjælpe dem med, og 
det er derfor, Folketingets 

Boligudvalg er på besøg hos 
Per Hauptmann i dag. 

Medlem af udvalget Kar-
sten Hønge (SF) siger om be-
hovet for den slags nytænk-
ning: 

- Der er enormt mange bo-
liger, der trænger til at blive 
renoveret, og derfor er der 
nok arbejde til alle håndvær-
kere, konstaterer han.

Stordriftsfordele�vigtige
Et vigtigt element ESCO-
light-modellen her i området 
er, at rådgivning og gennem-
førelse af besparelserne sker 
i et afgrænset geografisk om-
råde og koordineres tidsmæs-
sigt, så stordriftsfordele kan 
udnyttes - jo flere borgere, 
der går sammen, jo billigere 
bliver det.

Formand for Miljø- og 
Energiudvalget Johannes 
Lundsfryd Jensen fortæller 
om andre fordele ved ESCO-
light-modellen:

- Ved at gøre det på denne 

måde kan vi skåne klimaet, 
der kan skabes arbejdsplad-
ser i kommunen, og borgerne 
kan spare penge, siger han og 
kalder renoveringerne en in-
vestering i fremtiden. 

- Energipriserne er på him-
melflugt, mens renten er lav i 
øjeblikket. Det er nu, det kan 
betale sig, siger formanden.

Han forklarer, at kommu-
nens rolle i forhold til ESCO-
light-modellen er at få de 
forskellige parter til at indse, 
at de alle har økonomiske for-
dele i at arbejde sammen.

- Kommunens rolle er at 
samle parterne og derefter 
lade markedskræfterne gøre 
resten, siger Johannes Lunds-
fryd Jensen.

Boligudvalg�hørte�
om�Pers�besparelser

■■ Folketingets■
Boligudvalg■var■i■Føns■
i■går.■Medlemmerne■
besøgte■den■lokale■
skole■og■en■borger,■der■
har■fået■renoveret■og■
sparer■på■energien

■■ Politikere og embedsmænd fra både Middelfart Kommune og Folketinget var i går forbi Føns 
Strandvej 7, hvor 60-årige Per Hauptmann har boet siden 1992. Foto:■Stig■Søndersø

ESCO-konceptet (Energy Ser-
vice Companies) er en metode 
til at spare energi. Et ESCO (et 
energitjenesteselskab) kan 
hjælpe en borger med at plan-
lægge og gennemføre energibe-
sparelser og gør det nemmere 
for kunden at gennemføre dem. 
Samtidig giver det sikkerhed for, 
at der opnås et givet resultat. 
ESCO kombinerer: energifaglig 
ekspertise, bistand til gennem-
førelse, finansieringsmåde og 
garanti for driftsbesparelsen.
Kilde: Energistyrelsen

ESCO-light

Af Stig Søndersø
sts@fyens.dk
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